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سرمقاله

حال ورزش خوب نیست!
ادامه از صفحه یک

دلیل  به  که  است  شرایطی  در  هدف  این 
برنامه ای،  نظارت  عدم  و  مدیریتی  ضعف های 
شرایط رشته های مدال آور ایران، برای حضور در 

بازی های آسیایی مناسب نیست.
جدا از بازی های آسیایی، شرایط ورزش ایران برای 
حضور در بازی های المپیک پاریس در سال آینده 
نیز مشخص نیست و قطعا اگر مسئولان نخواهند 
به خود آمده و تجدید نظری اساسی در برنامه ها 
و  زده  درجا  پاریس  در  می ترسیم  باشند،  داشته 
حتی در جدول مدالی و رده بندی بازی ها چند پله 

سقوط کنیم.
منهای بازی های آسیایی و المپیک که برای ورزش 
انتخاب  است،  برخوردار  زیادی  اهمیت  از  ایران 
وچینش مدیران در بدنه وزارتخانه، فدراسیون ها و 

باشگاه های دولتی هوشمندانه نبوده و نیست.
فقط برای یک نمونه به حادثه تلخ پیش آمده در 
تمرین پنجشنبه گذشته استقلال اشاره می کنیم. 
اولین تمرین با حضور جواد نکونام سرمربی جدید 
و به تبع آن حضور سرپرست مدیر عاملی باشگاه 
سکوهای  روی  هوادار  که  روزی  در  تا  استقلال 
کمپ مرحوم ناصر حجازی موج می زد، مدیران 
باشگاه مانور با صطلاح کارآمدی دهند. غافل از 
اینکه هواداران استقلال وقتی بنرهای حمایتی چاپ 
شده از حجت کریمی را می بینند، نمی توانند وضع 
موجود را هضم کرده و علیه او شعار می دهند. 
سه  و  کرده  هانی  و  نیست  ماجرا  پایان  این  اما 
نوچه اش که قبل از آن با حجت کریمی حسابی 
چاق سلامتی کرده اند، وسط سکوها رفته و چند 
نفری را به باد کتک می گیرند تا زهرچشمی گرفته 
باشند از کسانی که کریمی را گزینه مناسبی برای 

مدیر عاملی نمی دانند.
گرچه بعد از این حادثه تلخ و شرم آور سرپرست 
مدیر عاملی باشگاه این حادثه را ساختگی دانسته 
و وزیر ورزش نیز به حراست وزارت دستور پیگیری 
سفت و سخت داده و متعاقب آن نیز از پلیس 
تهران خبر آمد که هانی کرده و عواملش دستگیر 
شده اند،اماچند نکته در این مورد قابل ذکر است:

در  اتفاقی  فرد  این  که  پذیرفت  می توان  آیا   /۱
کمپ  مرحوم حجازی حاضر شده و در کنار زمین با 

حجت کریمی خوش و بش کرده است؟
این  از  بعد  بلافاصله  کریمی  حجت  چرا    /۲
درگیری خودش درون رختکن رفته و از خود سلب 
مسئولیت کرده است. آیا او نمی توانست جلوی 

هجوم فرد مورد اشاره را به هواداران بگیرد؟
و  متر  چه  اساس  بر  پرسید  وزیر  از  باید   /۳
معیارهایی دست به انتخاب اعضای هیات مدیره 
و  استقلال  باشگاه های  عاملی  و سرپرست مدیر 

پرسپولیس می زند؟
۴/  باید به هوادار استقلال حق داد که از وضعیت 
موجود ناراضی باشد.تیمی که در فصل قبل بسیار 
نجومی بسته شد، اما به دلیل ناکارآمدی مدیریتی 
از گردونه جام باشگاه های آسیا حذف شد و کسی 
نیز تا امروز شفاف پاسخ نداده که صدها میلیارد 
چه  شده،  تزریق  استقلال  به  که  زبانی  بی  پول 

فرجامی داشته است؟
۵/ باید پذیرفت که هنر باشگاهداری یک علم 
است و نمی توان با تهدید و ارعاب و عدم شفافیت 
مالی، باشگاه بزرگ و پرطرفداری چون استقلال را 

اداره کرد.

خبر

اخبار

رئیسی در نشست سران شانگهای به 
عنوان عضو اصلی سخنرانی می کند

 سید ابراهیم رئیسی، به نمایندگی از جمهوری 
اسلامی ایران، برای اولین بار به عنوان عضو اصلی 
سازمان همکاری شانگهای، در بیست و سومین 
نشست سران این سازمان که صبح سه شنبه )۱۳ 
تیرماه( به شکل ویدئوکنفرانس در دهلی نو هند 
مواضع  و  دیدگاه ها  تشریح  به  شود،  می  برگزار 

کشورمان می پردازد.
عضو   ۲۰۰۵ سال  از  ایران  اسلامی  جمهوری 
ناظر سازمان همکاری شانگهای بود و درخواست 
این  در  کامل  و  رسمی  عضویت  برای  کشورمان 
سازمان نیز پس از ۱۶ سال، در اولین حضور آیت 
الله رئیسی به عنوان رئیس جمهور اسلامی ایران، 
در بیست و یکمین نشست سران شانگهای در شهر 
دوشنبه پایتخت تاجیکستان، در شهریور ۱۴۰۰ به 
تایید هشت عضو دیگر سازمان رسید و ایران نهمین 
عضو این سازمان مهم منطقه ای شد. فرآیند فنی 
و انجام تعهدات رویه ای تبدیل عضویت جمهوری 
اسلامی ایران به عنوان یکی از اعضای اصلی نیز 
در بیست و دومین نشست سران سازمان همکاری 
شانگهای در سمرقند به تصویب اعضا رسید. با پایان 
یافتن فرآیند عضویت قطعی کشورمان در سازمان 
شانگهای، یکی از دستورات اصلی بیست و سومین 
نشست سران سازمان که به شکل مجازی و به 
میزبانی هند برگزار می شود، اعلام عضویت رسمی 
جمهوری اسلامی ایران در سازمان شانگهای خواهد 
بود. با توجه به سیاست اعلامی دولت سیزدهم در 
عرصه روابط خارجی و اولویت دادن به گسترش 
روابط با کشورهای همسایه و منطقه، عضویت در 
سازمان منطقه ای شانگهای ظرفیت های زیادی را 
در زمینه توسعه مناسبات با کشورهای عضو در 
همکاری  سازمان  می دهد.  قرار  کشورمان  اختیار 
شانگهای در حوزه های بسیاری نظیر حوزه اقتصادی 
فعالیت می کند و جمهوری اسلامی ایران، از این 
پس می تواند منافع منطقه ای خود را در این حوزه ها 
موثرتر دنبال و تامین کند. همچنین کشورمان به 
و  مناسب  زیرساخت های  از  برخورداری  لحاظ 
شبکه های حمل و نقل ریلی و جاده ای، فرودگاه ها 
اقیانوس  بنادر، به ویژه بندر چابهار در دهانه  و 
هند، می تواند نقش مناسبی از نظر اقتصادی در 
این سازمان ایفا کند. از سوی دیگر دو کشور بزرگ 
واردکننده انرژی در جهان یعنی چین و هند در این 
سازمان عضویت دارند و ایران نیز به عنوان یکی از 
بزرگ ترین صادرکنندگان انرژی، فرصت های خوبی 
را برای تقویت همکاری با این کشورها در چارچوب 

سازمان شانگهای خواهد داشت.
 طرح کمربند- راه، اتحادیه اقتصادی اوراسیا و 
از دیگر  همکاری های منطقه ای در دیگر حوزه ها 
اهمیت  بر  پیش  از  بیش  که  هستند  مسائلی 
سازمان  در  ایران  اسلامی  جمهوری  عضویت 

شانگهای به عنوان عضو اصلی می افزاید. 

 در »انتخابات تناسبی «
اکثریت مطلق نداریم

محمدصالح جوکار نماینده مجلس درباره تناسبی 
ایراد  و  اسلامی  شورای  انتخابات مجلس  شدن 
گرفتن هیأت عالی نظارت مجمع تشخیص در این 
انتخابات  شدن  تناسبی  اصل  گفت:  خصوص، 
بازمی گردد به این که عدالت در کرسی نمایندگی 
انتخابات  زمان  که در  مختلف  جریان های  بین 

فهرست می دهند رعایت شود.
داخلی کشور  امور  و  کمیسیون شوراها  رئیس 
که  است  گونه  این  حاضر  حال  در  شد:  یادآور 
کرسی ها تماما در اختیار فهرستی که بالاترین رأی 
را بیاورد قرار می گیرد و شاید نمایندگان بخشی از 
مردم که مثلا ۴۰ یا ۳۰ درصد آرا را داشته باشند 
به طور کلی حذف شوند، یعنی هیچ نماینده ای در 

مجلس نخواهند داشت. 
تناسبی  انتخابات  طرح  کرد:  خاطرنشان  وی 
یا  و  فهرست  هر  که  که نسبت آرایی  می گوید 
تعداد  و  ماخوذه  آرای  کل  نامزد می آورد به  هر 
نمایندگان آن حوزه در مجلس باید مشخص شود و 
بر اساس این نسبت تعداد نمایندگان یک فهرست، 

لیست و جریان در مجلس مشخص می شود.
ایرادات هیأت  ایلنا، وی درخصوص  به گزارش 
نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام بر »طرح 
بیشتر روی  گفت:  انتخابات«  شدن  تناسبی 
انتخاباتی  نظام  نمی شود الگوی  بحث که  این 
که در تهران اجرا میکنیم متفاوت از کشور باشد 
که  گرفته اند  ایراد  مورد  این  روی  و  دارند  مشکل 
دیگر  می گویند  یا  می گذارند  تبعیض  را  اسمش 
شایسته گزینی محسوب نمی شود که لیستی که ۲۰ 
یا ۳۰ درصدش رأی آورده است تعداد آرایش کمتر 
از لیستی باشد که مثلا ۷۰ درصد رأی آورده این را 

هم اشکال گرفته اند .

مجلس گران فروشی و کمبود بلیت 
هواپیما را بررسی می کند

شورای  مجلس  عمران  کمیسیون  عضو  یک 
اسلامی، با تاکید بر ضرورت نظارت عالیه وزارت راه 
و شهرسازی بر عملکرد ایرلاین ها گفت: متاسفانه 
به دلیل دریافت دلار و سوخت یارانه ای، ایرلاین 
ها بر سفرهای خارجی تمرکز کرده و شاهد کمبود 
بلیت و گران فروشی در مسیرهای داخلی هستیم.

اسماعیل حسین زهی در گفت وگو با ایسنا، با 
اشاره به نشست کمیسیون عمران مجلس شورای 
اسلامی به منظور پیگیری گران فروشی و کمبود 
بلیت هواپیما، بیان کرد: متاسفانه یکی از مشکلاتی 
که این روزها با آن مواجه هستیم کمیاب شدن 
بلیت هواپیما برای مسیرهای داخلی است چراکه 
آژانس ها و ایرلاین ها بیشتر پروازهای خود را به 
سفرهای خارجی اختصاص داده اند چون هم دلار 
دریافت کرده و هم از سوخت یارانه ای برخوردار 
می شوند، به همین دلیل است که ایرلاین ها این 
روزها خیلی به سفرهای داخلی اشتیاق نشان نمی 
دهند. نماینده مردم خاش در ادامه اظهار کرد: اگر 
قرار است ایرلاین ها بر سفرهای خارجی متمرکز 
شوند باید قیمت سوخت را متناسب با فوب خلیج 
فارس بپردازند و دیگر نباید سوخت یارانه ای به آنها 
تعلق گیرد. این عضو کمیسیون عمران با تاکید بر 
اینکه ایرلاین ها با تمرکز بر سفرهای خارجی از دو 
جا سود می برند؛ یکی دریافت دلار و دیگر دریافت 
سوخت یارانه ای، گفت: متولی این موضوع وزارت 
راه و شهرسازی است که آنطور که باید و شاید 

نظارت ندارد.
این عضو کمیسیون عمران مجلس تاکید کرد: 
چندی پیش اعلام شد فعالیت یک ایرلاین که گران 
فروشی کرده است، تعلیق شده است اما این تعلیق 
به دو روز هم نکشید. باید برخورد قانونی با این 

موارد صورت گیرد.
اینکه کمیسیون  بیان  با  پایان  حسین زهی در 
هم  و  فروشی  گران  بحث  هم  مجلس  عمران 
بحث کمبود بلیت هواپیما در مسیرهای داخلی را  
بررسی خواهد کرد، گفت: در برنامه هفتم توسعه 
گرفت  قرار خواهد  توجه  مورد  هوایی  ناوگان  نیز 
و کمیسیون عمران در این حوزه جلساتی برگزار 

خواهد کرد.

سید ابراهیم رئیسی بعد از ظهر یکشنبه یازدهم 
تیرماه در نشست مشترک هیئت دولت و استانداران 
سراسر کشور،  تاکید کرد: عقب ماندگی هایی که به 
هر دلیلی در حرکت چهل ساله کشور ایجاد شده 
توانمند شما مدیران برطرف  باید به دست  است، 
شود تا به جایگاه شایسته این نظام،کشور و مردم 

برسیم.
 رئیسی تحقق این هدف را نیازمند »کار و خرد 
جمعی«، »عزم و اراده عملی« و »تکیه به اتاق های 
اندیشه ورزی« دانست و خاطرنشان کرد: »هماهنگی 
از  و همگرایی و همراهی« اعضای دولت در اجرا، 

الزامات این تحول است.. 
امروز  اینکه  بیان  با  ادامه  در  جمهوری  رئیس 
اصلی ترین ماموریت کشور »مهار تورم و رشد تولید« 
»افزایش سرمایه گذاری«  است،  هدف گذاری شده 
و »ارتقای بهره وری« را دو پایه اصلی تحقق رشد و 
پیشرفت دانست و مسئولان دستگاه های اجرایی را 
بر به کارگیری روش های ابتکاری در جذب سرمایه و 

افزایش بهره وری فراخواند.
و  تولید«  موانع  رفع  قانون  اجرای  در  »جدیت 
مشکلات  و  مسائل  حل  و  شناخت  برای  »تلاش 
تولیدکنندگان« از جمله توصیه های رئیس جمهور به 
وزرا و استانداران بود و رئیسی خطاب به آنها تاکید 
کرد: به هیچ وجه اجازه ندهید هیچ کارخانه، کارگاه یا 
واحد تولیدی به دلیل اشتباه یا تخلف مدیر یا مدیران 
آن تعطیل شود و ضروری است واحدهایی را که 
به دلایل مختلف تعطیل شده اند به چرخه تولید 

بازگردانیم.
رئیس جمهور در ادامه مرز را فرصتی برای توسعه 
در  دولت  برنامه های  به  اشاره  با  و  دانست  کشور 
جهت توسعه روابط با کشورهای همسایه، هماهنگی 
استانداران مناطق مرزی با وزارت امور خارجه برای 
افزایش تبادلات تجاری با همسایگان را مورد تأکید 

قرار داد.
از  استان ها«  در  دولت  دارایی های  »مولدسازی 
که  بود  جمهوری  رئیس  سخنان  محورهای  دیگر 
رئیسی از آن به عنوان روشی برای تامین منابع مورد 
نیاز طرح های عمرانی یاد کرد و خواستار پیگیری 
جدی آن در جهت تامین منابع لازم برای رونق تولید 
و رشد اقتصادی شد. رئیسی تاکید کرد: در موضوع 
اقدام  آمار  من  دولت،  راکد  دارایی های  مولدسازی 

می خواهم نه آمار تعداد جلسات!
رئیس جمهور از مسکن نیز به عنوان نیاز اصلی 
مردم به ویژه زوج های جوان یاد کرد و با اشاره به نیاز 
کشور و قانون مصوب و وعده دولت در تأمین مسکن 
مورد نیاز اقشار مختلف جامعه، همه دستگاه ها را 
به پیگیری اجرای قانون و برنامه های دولت در این 

حوزه فرا خواند.

 رئیسی همچنین رئیس شورای پول و اعتبار و وزیر 
راه و شهرسازی را مأمور کرد، تجدیدنظر و اصلاح 
شورا  این  در  را  مسکن  تسهیلات  به  مربوط  سود 

بررسی و پیگیری کنند.
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش به 
موضوع »عزل و نصب  مدیران استانی« اشاره کرد و 
متذکر شد: وزرا در عزل و نصب مدیران با استانداران 
مشورت کنند، اما مسئولیت شرعی و قانونی عزل و 
نصب ها با مدیر عالی است و اگر مدیری تحت فشار 
و اصرار دیگران تصمیم گرفت این از ضعف خودش 

است و ما این ضعف را نمی پسندیم!
دیگر  از  معدن«  »اقتصاد  و  دریا«   »اقتصاد 
تأکیدات رئیس جمهور در نشست مشترک هیئت 
دولت با استانداران بود و  رئیسی تأکید کرد: باید 
شود  برنامه ریزی  گونه ای  به  جامع نگر  نگاهی  با 

که اقتصاد دریا رونق بگیرد و در کنار ظرفیت های 
معدنی، شاهد توسعه استان ها و رفع مشکل اشتغال 

و معیشت مردم باشیم.
سخنانش  از  دیگری  بخش  در  جمهوری  رئیس 
به  دولت  عمل  گرو  در  را  مردم«  »رضایتمندی 
را  دولت  وعده های  از  یکی  و  دانست  وعده هایش 
و  کرد  عنوان  ناکارآمدی ها«  و  مفاسد  با  »برخورد 
اظهار داشت: کوچکترین فساد و ناکارآمدی نباید در 
این دولت تحمل شود و مدیران پیش از هر کسی 
داشته  را  ناکارآمدی  و  فساد  با  برخورد  انگیزه  باید 

باشند.
رئیسی افزود: فساد، روابط ناسالم اداری، رشوه و 
پارتی بازی اعتماد مردم را از دولت سلب می کند و 
مردم انتظار دارند دولتی که مدعی مبارزه با فساد و 
اجرای عدالت و مردم داری است، کوچکترین فساد و 

تخلف را برنتابد.
رئیسی در بخش دیگری از سخنانش به موضوع 
عدالت در پرداخت حقوق کارکنان دولت اشاره کرد 
و با توجه به نظرات برخی استانداران در این زمینه، 
وزیر کشور و روسای سازمان های برنامه و بودجه و 
امور اداری و استخدامی را مأمور کرد ضمن بررسی 
گزارش های استانداران ظرف ۲ هفته پیشنهاد خود را 

برای عدالت در پرداخت ها ارائه کنند.
رئیسی در بخش دیگری از سخنانش با بیان اینکه 
دولت سیزدهم از کنار هیچ مشکل و مسئله ای عبور 
کشور«  مسائل  »حل  به  قادر  را  خود  و  نمی کند 
می داند، اظهار داشت: راه حل همه مسائل در داخل 
به  چالش ها  و  مسائل  داریم  باور  و  است  کشور 
دست توانای مردم برطرف می شود و برای حل هیچ 

مسئله ای چشم به بیگانه نداریم. 

رئیس قوه قضاییه گفت: در مقوله تأمین آزادی های مشروع هم به 
لحاظ نظری و هم به لحاظ عملی نیاز به کار و تدقیق بیشتر است.

به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی 
اژه ای، طی سخنانی در نشست شورای عالی قوه قضائیه، گفت: پس 
از صدور دستورات و فرامین از ناحیه مقام معظم رهبری در جریان 
جلسه تیرماه سال گذشته، قرارگاه عملیاتی پیگیری اجرای فرامین و 
سیاست های معظم له در قوه  قضاییه به ریاست معاون اول تشکیل 
شد و این قرارگاه جلسات منظمی را برای پیگیری اجرایی شدن این 
فرامین و سیاست ها در بخش های مختلف دستگاه قضایی برگزار گرداند 
و اقدامات مطلوبی صورت گرفت؛ مع  ذلک ما در این خصوص به همه 
آنچه که باید دست می یافتیم، نرسیدیم لذا باید در این راستا تلاش های 

خود را مضاعف کنیم.
محسنی اژه ای با اشاره به مقوله »تأمین آزادی های مشروع« که از 
جمله مسئولیت های ذاتی و قانونی قوه قضاییه است و مورد تاکید مقام 
معظم رهبری نیز می باشد، گفت: در مقوله تأمین آزادی های مشروع 
هم به لحاظ نظری و هم به لحاظ عملی نیاز به کار و تدقیق بیشتر 
است؛ لذا به پژوهشگاه قوه قضاییه دستور داده ام که در یک ظرف 

زمانی مشخص، در این قضیه اقدامات مقتضی را ترتیب دهد و این 
موضوع در »قرارگاه عملیاتی پیگیری اجرای فرامین و سیاست های مقام 

معظم رهبری« نیز مورد پیگیری قرار گیرد.
»مصادیق  کردن  شفاف  ضرورت  به  اشاره  با  قضائیه  قوه  رئیس 
آزادی های مشروع« به اصول و مفادی از قانون اساسی اشاره کرد که با 
لحاظ قیود و حتی بدون لحاظ قیود، به این مقوله پرداخته اند و در این 
راستا نکاتی در باب »بند ششم از اصل دوم«، »اصل سوم« و »فصل 

سوم« قانون اساسی مطرح کرد.
محسنی اژه ای در ادامه با اشاره به مقوله »احیاء و ارتقای حقوق 
عامه« و مسئولیت های عدلیه و دادستان های سراسر کشور در این حوزه 
تصریح کرد: همانطور که مقام معظم رهبری فرمودند باید هم نسبت به 
تعریف حقوق عامه و هم نسبت به احیای آن، اهتمام داشت؛ بحمدالله 
طی سال های اخیر در این راستا تلاش هایی صورت گرفته و مواردی 
ناظر بر این موضوع در قوانین و دستورالعمل ها گنجانده شده، اما به 
هر ترتیب باید بر اهتمام و تلاش خود پیرامون مقوله »حقوق عامه« 
بیفزاییم؛ بویژه آنکه یکی از مصادیق آشکار و روشن حقوق عامه، مبحثِ 

»امنیت روانی مردم« است که باید تأمین و تقویت شود.
رئیس قوه قضائیه در ادامه ضمن تبیین و تشریح مصادیق روشن 
و واضح تهدید امنیت روانی مردم، نظیر »انتشار یک مطلب کذب از 
سوی گروه یا دسته ای و مضطرب کردن جمعیت کثیری از مردم به 
همین واسطه«، گفت: البته همه مصادیقِ ناظر بر مخدوش کردن 
امنیت روانی مردم به این وضوح نیست؛ گاهی این قبیل مباحث پیش 
می آید که نسبت »امنیت روانی مردم« و »تأمین آزادی های مشروع« 
چیست و چگونه است؟ علی ایحال این قبیل مسائل و مباحث در حوزه 
حقوق عامه و امنیت روانی مردم، باید توسط پژوهشگاه قوه قضاییه و 
مساعدت سایر بخش ها، به نحو دقیق مورد کنکاش و تفحص و امعان 

نظر قرار گیرند.
رئیس قوه قضائیه در ادامه به مصادیق و مواردی از نحوه علنی بودن 

با مفاسد  )از جمله دادگاه های ویژه مبارزه  انتشار مفاد دادگاه ها  و 
اقتصادی( و تحولاتی که در این عرصه در دوره های مختلف به وقوع 
پیوست اشاره کرد و گفت: ممکن است در تعیین مصادیقِ مخدوش 
شدن امنیت روانی مردم، اختلاف دیدگاه هایی وجود داشته باشد که 
ضروری است در این زمینه به صورت مفهومی و عملی، اقدامات و 

تتبعّات لازم صورت گیرد.
رئیس قوه قضائیه در ادامه با اشاره به مقوله »سند تحول قضایی« 
نیز گفت: به لحاظ زمانبدی صورت گرفته، سال ۱۴۰۲ آخرین سال 
عملیاتی سازی سند تحول قضایی است و طبیعتاً این سند باید منطبق 
با شرایط و اقتضائات زمان و تحولات و تطوراتی که در حوزه هایی نظیر 
ارتباطات و فناوری ها صورت می گیرد، به روزرسانی شود؛ در این راستا 
خطاب به معاونت راهبردی قوه قضاییه نیز دستورات لازم صادر شده 

است و معاونت اول دستگاه قضایی نیز پیگیر این موضوع هستند.
و  رفتار مسئولان  بر حسُن  دیگر  بار  ادامه  در  قضائیه  قوه  رئیس 
کارکنان قوه قضاییه با مردم و مراجعان به دستگاه قضایی تاکید کرد 
و گفت: حسُن رفتار با مردم و مراجعان به دستگاه قضایی باید هم در 
رفتار و الفاظ و عمل مسئولان و کارکنان قضایی نمود داشته باشد و هم 
در انشاء آراء و احکام و مرقومات و نامه ها توسط آن ها بروز و ظهور یابد. 
بارها تاکید کرده ایم که گاهی اثری که قول و رفتار مسئولان قضایی دارد 
بیشتر از محتوای آراء و احکامی است که از جانب آن ها صادر می شود.
رئیس قوه قضاییه در پایان این بخش از سخنانش بار دیگر مقوله 
صیانت از مجموعه و کارکنان قضایی در بخش های مختلف را مورد 
تاکید قرار داد و با تشریح درجات و مراتب این صیانت اظهار کرد: 
گاهی مقوله صیانت از کارکنان قضایی برای مراقبت از نلغزیدن آن ها 
در مسائل مالی و اخلاقی است؛ گاهی نیز این مقوله وارد حیطه مسائل 
فکری و سیاسی می شود و گاهی بحث حفظ شئون و شأنیتّ مسئولان 
و کارکنان قضایی چه در داخل مراجع و مراکز قضایی و چه در خارج 

از آنها، مطرح است.

رئیسی در دیدار با مدیران ارشد دولت مطرح کرد

ماموریت اصلی مهار تورم و رشد تولید است
رئیس جمهوری در نشست مشترک هیئت دولت و استانداران نکات مهمی درباره ضرورت تلاش برای تحقق تحول مدنظر رهبر معظم انقلاب، به کارگیری 
روش های ابتکاری در جذب سرمایه و افزایش بهره وری، ارائه گزارش اقدام در موضوع مولدسازی و نه صرف برگزاری جلسه، تجدیدنظر و اصلاح سود مربوط 

به تسهیلات مسکن، موضوع انتخابات و برخورد مدبرانه منطبق بر قانون با ناهنجاری های سازمان یافته اجتماعی ارائه کرد.

وعرئیس قوه قضائیه اعلام کرد ورت شفاف کردن مصادیق آزادی های مشر ضر

رئیس جمهوری 
تاکید کرد: به 

هیچ وجه اجازه 
ندهید هیچ 

کارخانه، کارگاه 
یا واحد تولیدی 

به دلیل اشتباه 
یا تخلف مدیر 
یا مدیران آن 
تعطیل شود و 
ضروری است 
واحدهایی را 
که به دلایل 

مختلف تعطیل 
شده اند به 

چرخه تولید 
بازگردانیم

خبرگزاری تسنیم در گزارشی نوشت: مسیری که وحید جلیلی و تیم جدید صداوسیما در 
پیش گرفته اند تقریباً اکثر طیف ها و حتی بعضی حزب اللهی ها را نگران کرده است، اگرچه اگر 

بشنویم که خود آنان هم نگران شده اند، اتفاق عجیب و غریبی رخ نداده است.
محسن یزدی از مدیران انقلابی، متدین و حزب اللهی صداوسیما هم از مدیریت شبکه 
مستند صداوسیما کنار گذاشته شده است. آقای یزدی حدوداً سه سال قبل به ریاست شبکه 
مستند منصوب شده بود؛ هم آمار ها و هم کارشناسان قابل توجهی بر آنند که عملکرد محسن 
یزدی طی این مدت در شبکه مستند سرجمع عملکرد مناسب و خوبی بوده است؛ به ویژه 
آنکه او تمام این مدت را در دوره ای گذرانده است که مجموعه صداوسیما، چه به دلیل نقص 
کارآمدی مدیریتی در داخلش و چه به لحاظ تقویت رقبایش در بیرون، رویه رو به ضعفی را 

سپری کرده است.
با این حال در همین مدت حدودا سه ساله، مستند ها و برنامه های نسبتاً متعددی از شبکه 
مستند دیده شد و آمار های تلوبیون و برخی بررسی های دیگر هم نشان می دهد که بعضی 
مستند های این شبکه حتی از برخی سریال های ساخته شده در دوره های جدید نیز بیشتر 

دیده شده است.
طبیعی است که هر مدیری، از جمله آقایان جبلی و وحید جلیلی، رئیس و قائم مقام فرهنگی 
و دبیر تحول صداوسیما حق دارند مدیران شبکه ها را جابه جا کنند و نیرو هایی را به کار بگیرند 
که به عقیده آن ها به نظرات آنان و یا به کارکرد مدنظر آنان نزدیک تر است؛ اماّ طبیعتاً هرچقدر 
آنان چنین حقی دارند، منتقدان و آن ها که ناظر این رویه ها و صحنه ها هستند و از جمله 
مخاطبان صداوسیما هم می توانند درباره چنین رویکردی توسط آقای جبلیّ و به خصوص جناب 

جلیلی، نظر بدهند.
در ادامه گزارش تسنیم آمده است: واقعیت آن است که مسیری که صداوسیما در 
پیش گرفته تقریباً اکثر طیف ها و حتی بعضی حزب اللهی ها را نگران کرده است، الّا احتمالاً 
خود آن ها را، اگرچه اگر بشنویم که خود آنان هم نگران شده اند، اتفاق عجیب و غریبی 

رخ نداده است.
تحویل  را  سختی صداوسیما  دوران  در  جدید  تیم  شود  گفته  که  می کند  حکم  انصاف 

گرفته است؛ در شرایطی که چند مدیر قبلی صداوسیما کارنامه بسیار ضعیفی داشتند و از 
سوی دیگر اساساً عالم رسانه ای هم دچار تحول جدیدی شده است، شبکه های اجتماعی و 
پیام رسان ها جدی تر شده اند و زیست جهان جدیدی را شکل داده اند و همچنین VOD ها به 
رقبای بسیار مهمی برای تلویزیون تبدیل شده اند، اماّ دقیقاً همین انصاف حکم می کند که 
بگوییم رویکرد های آقایان جلیلی و جبلی برای مدیریت سیما در دوران فعلی نامناسب تر از 

هر دوران دیگری است.
تلویزیون در دوره جدید به لحاظ ساختاری، یعنی زیست جهانی که پیرامون آن شکل گرفته 
است، طبیعتاً استعداد بیشتری برای رفتن به سمت بحران مخاطب و مرجعیت را دارد، اگرچه 
جبریتّی هم در کار نیست؛ یعنی این طور نیست که حتماً معتقد باشیم راهی غیر از افت 
نیست، حال در چنین شرایطی اگر مدیران صداوسیما، خودشان به یکی از عوامل این افت 

مرجعیت تبدیل شوند، چه باید گفت؟
خوشبختانه آقای جلیلی در مصاحبه اش با سوره گفته است که نمی خواهد فقط برای 
یک گروه برنامه بسازد؛ اماّ اگر نگاهی به اطراف و طیف های مختلف بیندازیم، واقعاً امروز 
آیا مرجعیت صداوسیما میان گروه های مختلف رو به صعود است؟ و یا؛ میزان توجه به 

صداوسیما در نظرسنجی ها در حال افت است؟
از آقای جلیلی چندان بعید نیست که بلافاصله در مواجهه با چنین نقد هایی بگوید این 
حرف ها همان حرف های ضدانقلاب است که می خواهد کلیّت صداوسیمایی را که متعلق به 
نظام است، نقد یا نفی کند؛ اشکالی ندارد، واقعیت این است که صداوسیما از همان ابتدا 
آماج نقد های موذیانه و بیرون از چارچوب برخی گروه ها هم بوده است که نقد به صداوسیما 
را به مثابۀ فرصت طلبی برای انتقام گیری از جمهوری اسلامی هم تلقی می کردند؛ لذا ایشان 
می تواند با ساده سازی همۀ نقد های این روز ها همین ادعا را بکند، اماّ پس از مفارغت از 
مجادله بد نیست که خود نیز به نظرسنجی ها نگاهی بیفکند تا ببیند؛ این رویه آیا حتی برای 
بدنۀ مذهبی، رویه ای امیدوارکننده است یا نیاز به تجدیدنظر دربرخی رویکردها؟ آیا این چنین 

نیست که امروز حتی حزب اللهی ها نیز بعضاً منتقد سیاست های آقای جلیلی شده اند؟
به این جملات توجه کنید: در مدیریت خط قرمزی لازم ندارید آدم هایی را سر کار بیاورید 

که الزاماً عمق داشته باشند، راهبرد داشته باشند، نوآوری داشته باشند. این آدم ها نوعاً باید 
کنترل چی های خوبی باشند، به آن ها می گویید شما آنجا مأمور هستید که چه چیزی پخش 
نشود، نه اینکه چه چیزی پخش بشود، نوع مفاهمه و مخاطبه ای که چنین مدیری می تواند با 

برنامه ساز برقرار کند چیست؟ سلبی است. .
این ها عبارات آقای جلیلی در همین مصاحبه جدید با نشریه سوره است؛ او این ها را در 
نقد مدیران قبلی صداوسیما گفته است، اماّ اگر کسی زمینه و پس و پیش این جملات را 
نخوانده باشد دقیقاً احساس می کند که آقای جلیلی در حال حدیث نفس مدیریت فعلی 
صداوسیماست، آیا مدیریت قبلی صداوسیما قابل نقد نبود؟ صددرصد قابل نقد بود، اماّ 
اینکه مخاطب با خواندن این جملات، الآن بیشتر به یاد آقای جلیلی بیفتد هم چندان دور از 

ذهن نیست.
صداوسیما طی این حدوداً ۲۰ ماهی که از مسئولیت آقای جلیلی گذشته است، کدام 
ایدۀ اساسی را دنبال کرده است؟ قطعاً ۲۰ ماه زمان کافی برای تحقق تحول نیست؛ و 
چنین تحولاتی ممکن است چند سال طول بکشد، اما نشانه های اولیه تحول و رویکرد ها 
را که می توان دید، آقای جلیلی وقتی از ایده اش پرسیده می شود می گوید که مدیریت 
خط سبزی به جای خط قرمزی! خط قرمزی را هم که آن گونه تعریف می کند؛ اماّ آیا با 
شعرگفتن غیرمقفا و شعار دادن با کلمات و عبارات می توان برای صداوسیما ایده تراشید؟

به هرصورت هم آمار ها و هم بررسی تفهمی از فضای افکار عمومی نشان می دهد که تلویزیون 
رو به افول است و رقبای تلویزیون در حال تقویت اند؛ ایدۀ بخصوصی هم در صداوسیما دیده 
نمی شود و حتی بخش اخبار که تصور می شد با حضور آقای جبلی رنگ وبوی کاملاً متفاوتی 
به خود بگیرد نیز تقریبا  به همان سیاق سابق است؛ اما مسئله اینجاست که صداوسیما یک 
دستگاه بسیار مهم حاکمیتی است که حضور قوی آن می تواند بسیاری از سیاست های دیگر 
را نیز پیش ببرد و البته بالعکس! حال در چنین شرایطی که برخی مدیران قوی صداوسیما نیز 
کنار گذاشته می شوند و کنار آن ها نیز نه ایدۀ بخصوصی در این سازمان مشاهده می شود و نه 
رویکرد مدیریتی منطقی به نمایش گذاشته می شود، جا دارد که کمی هم به جای آقای جلیلی، 

نگران صداوسیما باشیم؟!

انتقاد تند تسنیم به وحید جلیلی و صداوسیما
مسیری در پیش گرفته شده، حزب اللهی ها را هم نگران کرده است
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